
Zpravodaj
Obecního úřadu

Němčice
• Léto 2023 •

• ROČNÍK XXI •
Vychází

pro osady
Němčice, Zhoř, Člupek a Pudilka

Zdravím všechny spoluobčany, spoluobčanky a spoluobčančata,
setkáváme se opět na stránkách našeho časopisu a letmým pohledem
zjišťuji, že zanedlouho se nám začne den opět zkracovat. Nějak nám to
rychle utíká nebo mi to alespoň tak připadá. Zamýšlet se nad rozmary
počasí asi nedává moc smysl, neboť mu stále a stále nedokážeme
poručit a tak se s nimi musíme nějak vypodářat. Naše civilizace má zřej-
mě nějaký vliv na podnebí, což asi nelze zcela zpochybňovat. Otázkou
ale je, jak velký vliv a jak dalece jsme schopni ho efektivně kontrolovat.
Chovat se ekologicky má určitě velký význam, ale mělo by to být reál-
né a ne se v naší „evropské kotlině“ ekonomicky a sociálně zničit, když
okolní svět se chová tak, jak se chová, někdy více a někdy zase méně.
Je zajímavý názor, že to, co se v kotlině uspoří nebo sníží, mimo kotlinu
dvakrát naroste, neboť ne všechny „mimokotelní“ ekonomiky jsou na té
naší úrovni. Snaží se ale svými prostředky na ni dostat, či přiblížit se k ní
nebo naopak na to víceméně kašlou, neboť musí nějak „nakrmit“ svoji
populaci. Mohli bychom si zde sáhodlouze povídat o jednotlivých pří-
padech nebo oblastech, kde mi aktuální situace a dění připomíná zvlášt-
ní druh náboženství, opírající se o prý zcela jasné, prokazatelné a prav-
divé důkazy ve jménu prospěšnosti celé naší společnosti a jejího dalšího
pozitivního rozvoje a rozkvětu. Kdo se zajímá o historii, mám na mysli
nepřepsanou a neupravenou historii, tak jsme pár těch nejlepších
myšlenek, jak pozvednout společnost už zaregistrovali, bohužel
v mnoha případech i s fatálními a destruktivními důsledky, které zaplati-
ly miliony lidí svými životy. Byť jsem někde zaslechl, že žijeme
ve společnosti, kde je svoboda ve všech směrech, tak mi to stále více tak
nepřipadá, spíše naopak. Připadá mi, že se dostáváme do systému, kde
je nám diktováno, co můžeme a co nemůžeme říkat, co si můžeme a
nemůžeme myslet a za chvilku nám bude nařizováno, jak se máme nebo
nemáme oblékat, nebo i co máme a nemáme jíst a kupovat a tak dále.
Má‑li ale společnost, nebo chcete‑li systém, nějak prosperovat, tak musí
mít na jedné straně stanovené limity a hranice, ve kterých by se měli
občané pohybovat, ale které na straně druhé obvykle nějakým způ-
sobem opět ty občany omezují. Po 30 letech „naší“ demokracie mi ale
připadá, že v naší společnosti se ve větší nebo menší míře vyskytují
občané, kteří jsou přesvědčeni, že si mohou dělat co chtějí a nikdo nemá
právo je jakkoli omezovat nebo jim něco nařizovat. Vidíme to třeba
každý den na našich silnicích. Přesto ale chtějí, aby jim společnost
poskytovala celoživotní servis, aniž by respektovali její základní pravid-
la. A tady mi to nějak skřípe, takový stroj nemůže efektivně fungovat, to
jaksi do sebe nezapadá a v soukolí to skřípe. Nedávný systém si kdysi
vytkl cíl, že vychová člověka nového typu. Ten náš současný systém,
aniž by si stanovil obdobný pokrokový cíl, to zvládl sám o sobě, aniž by
pro to musel hnout obrazně řečeno jediným prstem anebo právě proto,
že těmi prsty nikdo nepohnul a dříví si rostlo v lese, jak se mu zachtělo.
Vychovali jsme si jedince a nejenom jedince, kteří vyžadují, aby se o ně
někdo neustále staral, řešil vše za ně, což jak si matně pamatuji v dobách
minulých, tak masivní určitě nebylo a každý člověk se musel nakonec
prioritně postarat sám o sebe. Teď to už ale neplatí, ať se o nás postará
někdo jiný, vždyť si přeci platíme daně. Což je sice pravda, ale za ty
daně toho chceme někdy příliš, chceme i to, co už je jaksi za pomyslnou
hranicí na co máme. Na druhé straně je ale velká neznámá, jak dobře
se s našimi dobrovolně odevzdanými penězi hospodaří. Obecně se říká,
že peněz se vybere dost, ovšem o to hůře se s nimi ve velkém hospodaří.
Současná situace nevznikla v důsledku posledního období, ale bylo
na ni systematicky zaděláváno již o mnoho let dříve. V období, kde

se ekonomicky velmi dobře dařilo. Viděli jsme to i a příjmech naší obce.
Obdobně se dařilo i na příjmové stránce státu. Je pro mě nepochopitel-
né, proč v období, kdy bylo poměrně dost peněz, se to nepromítlo
ve střízlivějším přístupu v národním hospodaření a státní dluh ještě před
dobou covidovou stále vesele narůstal. Je s podivem, že na jedné straně
mohou soukromě vedené společnosti prosperovat velmi dobře a
na druhé straně státní společnost jít od desíti k pěti při obdobném
vedení. Jsme tam, kde si zasloužíme být. Otázkou ale je, co dál, komu
dát svoji důvěru. Pomalu mi připadá jedno, kdo bude stát u kormidla
našeho společného pomalu se potápějícího korábu. Jen doufám,
že se snad nakonec přece najde kormidelník, který tu naši kocábku
dostane do klidnějších a jistějších vod a nebudeme již dále proplouvat
nekonečnými bouřemi s perspektivou ztroskotání někde na útesu.
Copak se děje v naší obci?
Asi nikdo nepřehlédne rozsáhlé staveniště od ZŠ v Němčicích přes střed
obce až ke Člupku. Stavba se rozběhla rychle, až nad naše očekávání.
Jedna věc je, jak to vypadá na papíře a věc druhá, jak vše vypadá
ve skutečnosti. Potřebné věci se řeší na kontrolních dnech, případně
průběžně telefonicky. Jsme svědky někdy nepřehledných situací, mnoh-
dy i trochu nebezpečných, za které je odpovědný zhotovitel a na které
je také upozorňován. Snažíme se konkrétní věci vzešlé ze stavby vyřešit
tak, aby odpovídaly našim představám, ale výsledek může vyvolat
pochybnosti, protože naše představy a potřeby nemusí být někdy
v souladu s platnými předpisy a normami. Týká se například ukončení
a napojení chodníků na místní komunikace, napojení zastávky BUS
u čp. 122 a s tím související dořešení pozemků vzniklých za chodníkem,
jejich úpravu, údržbu a odvodnění. V rámci výstavby chodníků budeme
také provádět nová oplocení tří nemovitostí, tak uvidíme, jak to nakonec
bude vše vypadat. Důležité je v tuto chvíli zrealizovat stavbu dle
schválené dokumentace nejlépe bez jakýchkoli změn, což bohužel
obvykle nelze. Každá změna schválené dokumentace znamená časovou
ztrátu spojenou s vytvořením změnového listu a jeho schválením posky-
tovatelem dotace, takový je oficiální postup. Poskytovatel má
na projednání této změny 30 dní a takovou ztrátu si nemůžeme dovolit.
Tak se musíme snažit, aby to dopadlo tak, jak to má vypadat.
Chtěl bych všechny požádat o trpělivost a opatrnost, když se pohybujete
nebo projíždíte v bezprostřední blízkosti staveniště a pokud možno
nechoďte po silnici nad „kamenkou“, ale používejte chodník pod ní.
Stavěl se z tohoto důvodu. Hlavní stavební činnost by měla skončit cca.
koncem srpna a začátkem září. Během září a října by měla být a doufám
že bude, realizována přeložka od křižovatky silnice II/358 a III/36018
u kamenky (čp. 37) směrem ke škole. Jen opakuji, že v rámci výstavby
opěrné zdi a chodníku nad kamenkou, pod čp. 36 a 136, bude provede-
na přeložka NN vedení ČEZ Distribuce, přeložka veřejného osvětlení a
rozhlasu a také uložení kanalizace na odvod povrchových vod
z přeložky silnice III/36018 a spádových svodů z pozemků nad ní.
Závěrem ještě připomínám, že naproti benzínové pumpě nebude zastáv-
ka BUS, ale zpevněná odstavná plocha.
Mimo letošní největší investiční akce realizujeme i daleko menší, již
zmiňované akce. Jedná se o opravu márnice a brány na hřbitově
v Němčicích, která se pomalu rozbíhá. Získáme tím důstojné prostory
pro následnou výstavbu kolumbária. Dobře postupují práce
na přestavbě nebytových prostor bývalé knihovny a kanceláře v budově
obecního úřadu. Máme vyzděné příčky, připravené odpady a rozvod
vody, snížené a zateplené stropy. Dodělává se elektroinstalace a začína-



Zastupitelstvo obce Němčice schválilo:
27/2022 – program zasedání pro den 29. 3. 2023. (8,0,0)
28/2023 – Rozpočtové opatření č. 2/2023 obce Němčice. (8,0,0)
29/2023 – Příkazní smlouvu na zajištění ITD a BOZP investora na stavbě
„Chodník Němčice II/358“ uzavřenou s FORENTA s. r. o. z Ústí nad Orlicí
v celkové ceně díla 298.870,- Kč vč. DPH. (8,0,0)
30/2023 – Směnnou smlouvu na majetkové vypořádání u čp. 68 v Němčicích, k.
ú. Němčice u České Třebové v ceně 50,- Kč/m2 směňovaných pozemků
s doplatkem 4.900,- Kč do hodnoty směňovaných pozemků ze strany žadatelky.
(8,0,0)
31/2023 – možnost prodeje části obecního pozemku č. u čp. 62 v Němčicích,
místní části Zhoř v rozsahu uvedeném v žádosti. Bude zpracován GP pro upřes-
nění výměry pozemku ke zveřejnění na úřední desce obce a zpracování kupní
smlouvy pro projednání v zastupitelstvu obce. (6,0,2)
32/2023 – poskytnutí individuální dotace na podporu činnosti Kulturně sportovní
strany Člupku v roce 2023 ve výši 15.000,- Kč. (7,0,1)
33/2023 – možnost prodeje části obecních pozemků u čp. 12 v Němčicích
v rozsahu uvedeném v žádosti. Bude zpracován GP pro upřesnění výměny
pozemku ke zveřejnění na úřední desce obce a zpracování kupní smlouvy pro
projednání v zastupitelstvu obce. (6,0,2)
34/2023 poskytnutí individuální dotace na činnost v roce 2023 SONS z. s.,
odbočce České Třebové ve výši 2.000,- Kč. (8,0,0)
35/2023 – prodej nepotřebné techniky, nevyužívaného traktoru CASE a stávající
nevyhovující elektrocentrály a nákup nové elektrocentrály a nakladače. (7,0,0)
36/2023 – program zasedání pro den 10. 5. 2023. (7,0,0)
37/2023 – Rozpočtové opatření č. 3/2023 obce Němčice. (7,0,0)
38/2023 – Smlouvu o spolupráci při zajištění zpětného odběru a zařízení místa
zpětného odběru do obecního systému odpadového hospodářství, smlouvu č.: OS
202320002398, evidenční číslo: 70/0220. (6,0,1)
39/2023 – přijetí úvěru od Komerční banky, s úvěrovou sazbou 6M PRIBOR +
0,25 dle její nabídky a pověřuje starostu obce k přípravě úvěrové smlouvy pro
schválení v zastupitelstvu obce. (6,0,1)
40/2023 – přijímání podnětů, žádostí o změny v územním plánu obce Němčice
k projednání do Změny č. 3 ÚP Němčice s termínem do 31. 12. 2024. (7,0,0)
41/2023 – pořádání akce „Setkání přátel a kamarádů z Němčic“ pod záštitou obce
Němčice. V případě neúspěchu akce nelze poskytnou finanční podporu
z obecních prostředků. (6,0,1)
42/2023 – ošetření a zajištění koruny lípy u čp. 99 v ceně díla do 15.000,- Kč.
(7,0,0)
43/2023 – průjezd vozidel CZECH CLASIC 2023 po místní komunikaci
od obecního úřadu čp.107 směrem k čp.37 (kamenná hospoda) tak, aby nedo-šlo
k narušení stavební činnosti stavby „Chodník Němčice II/358“. (7,0,0)
44/2023 – žádost o nepředepsání náhradní výsadby za skácené stromy
na pozemcích č.p. 650/1 a 651/1 v k.ú. Němčice u České Třebové ve vlastnictví,
neboť jsou dostatečně nahrazeny stávajícím náletovým porostem. (5,1,1)
45/2023 – návrh tras HDPE trubek a trubiček a nadzemních optických sloupků
pro stavbu: „FTTx_Č_NGA_V_NI017_Člupek_CLSV11_OK“ pro potřeby
územního řízení investora stavby CETIN, a. s. (6,0,1)

46/2023 – zadání zakázky na prodloužení veřejného osvětlení v rámci stavby
„Chodník Němčice II/358“ zhotoviteli SPOLEČNOST STAVBY SRNĚMČICE
v celkové ceně díla 1.203.679,90 Kč včetně DPH. (6,0,1)
47/2023 – upravený program zasedání pro den 22. 5. 2023. (7,0,0)
48/2023 – Smlouvu č. 906/B/5537510263/2023 o poskytnutí finančních
prostředků z rozpočtu Státního fondu dopravní infrastruktury na rok 2023 ve výši
20.000.000,- Kč na spolufinancování akce „Chodník Němčice II/358 – ISPRO-
FOND 5537510263 v roce 2023. (6,0,1)
49/2023 – Rozpočtové opatření č. 4/2023 obce Němčice. (7,0,0)
50/2023 – Smlouvu o poskytnutí dotace z Programu obnovy venkova 2023+.
(7,0,0)

- hlasování – (pro-proti-zdržel se)
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jí se opravovat vnitřní omítky, jsou objednaná nová okna. V přípravě je
podlahové topení, podlaha a kuchyňská linka. Až bude hotovo budeme
mít lépe využité prostory a mělo by se to stihnout do konce letošního
roku.
V letošním roce počítáme ještě s drobnějšími opravami některých míst-
ních komunikací.
V domluveném termínu se nám také povedlo zprovoznit nové WC
v člupeckém areálu k velké spokojenosti uživatelů. Myslím, že se při
již proběhlých akcích plně osvědčilo. Škoda je, že na „kácení máje“
dorazilo tak málo lidí. Snad se to na mlynářský bál zlepší. Při realizaci
WC bylo velmi dobře upraveno okolí našimi pracovníky. Dalším
bodem by měla být i výměna střešní krytiny nad oběma „boudami“. To
ale vypadá spíše až na příští rok. Nejen z důvodu finančních, ale
i kapacitních. Bylo by škoda přijít o takový všestranně využitelný areál,
kde nás většina vyrůstala a získávala i některé první zkušenosti .
Když už jsme na Člupku, tak jen opakuji, že se připravuje uložení nové
optické sítě místo původní metalické. Stále přemýšlíme o využití situa-
ce a realizování přeložky veřejného osvětlení a rozhlasu od čp. 1
na Člupku k zastávce BUS na Člupku. Je to o dalších penězích
na přípravu a zpracování projektové dokumentace a pak na následnou
realizaci, což odhadujeme na cca. až 1,5 mil. Kč.

Stále je co dělat. Snažíme se také domluvit nějakou tu opravu naší
hasičské nádrže, hlavně popraskaného dna, ale stále se nám nedaří
někoho dohledat. Tady budou otázkou případné finanční náklady. Tady
nebo jinde, vždy se nakonec dostaneme k penězům.
Stále platí i naše další plány jako je výstavby dalších protipovodňových
opatření, nástavba na bývalé kotelně ZŠ, stejně jako plány na výstavbu
sportovní haly a bytovky s malými byty. Pěkně se to plánuje, ale o to
náročnější je pak dotažení tohoto plánu do reálného konce, situace je
rok od roku složitější i když vám neustále v médiích tvrdí, jak je to
jednoduché, spíše opak je pravdou. Stále nás zasypávají dalšími
možnostmi a změnami. Teda my se opravdu máme, když se o nás stále
někdo stará a udržuje nás neustále ve střehu. Byl bych raději, kdyby nás
nechali pár let na pokoji a v klidu. Ale jak se říká, pokrok (ať jakýkoli)
se nedá zastavit.

Tak lidičky, velmi vám přeji příjemné prožití nadcházejících letních
měsíců, prožití pohodových dovolenkových slunečných dnů a hlavně
nepodléhejte všude přítomnému šílenství a panice. Je třeba čas od času
ubrat plyn. Společně to určitě nějak zvládneme, tak si držme palce.

- Ing. Josef Racek, starosta obce Němčice



Tak jak už bývá zvykem, i letos jsme se začátkem června sešli v
Kulturním domě v Němčicích na akci s názvem : Setkání kamarádů
a přátel z mládí.
Přišel mezi nás i pan starosta, který setkání zahájil. O
tom, co se dělo a bude dít v obci, nás poinformoval pan
místostarosta. Oběma děkujeme za účast a za pomoc při
organizaci setkání. Aby se nám dobře vzpomínalo a poví-
dalo, zahrála nám k poslechu kapela KAPKA.
Vzpomínky se vracely i při prohlížení alba s fotkami
školních tříd, divadelních představení a hasičského
sboru. Ty nám připravil pan ing. F. Šauer, za což mu
děkujeme. Dopoledne jsme završili dobrým obědem a
kávičkou se zákuskem. Poděkování patří také zaměst-
nancům kuchyně za ochotu a rychlou obsluhu.
Poměrně vysoký počet účastníků doplnili i ti, kteří přišli
na odpolední koncert skupiny PARDUBICKÁ ŠESTKA.
Krásná hudba sváděla ke zpěvu a mnohé vyburcovala k
tanci. Na začátku jsme se vzájemně stále ptali: kdo to je?
Koncem setkání jsme už byli zase všichni známí a moc
rádi, že jsme se potkali a poznali své osudy.

Původně přípravný výbor tvrdil, že toto setkání je poslední.
Nebuďte ale smutní, po přímluvě pana starosty a záruky, že OÚ s
dalším setkáním pomůže se zdá, že se v příštích letech budeme opět
scházet. A mohu-li mluvit za ostatní, všichni se už teď těší a pokud
jim to jen trochu zdraví dovolí, určitě se zúčastní.

- děkuje organizační výbor.

SETKÁNÍ KAMARÁDŮ
A PŘÁTEL Z MLÁDÍ

Mimosezonní ochotnično
Ochotnické hvězdy na čas sestoupily z jeviště mezi běžné smrtel-
níky. Bez kostýmů, líčidel a paruk náhle nazí, jaksi ubozí a bezbran-
ní tváří v tvář každodenní šedé realitě. A navíc bez nápovědy...
Herní útlum jsme se pokusili vykompenzovat divokým trsem
na Aprílové tancovačce. Bylo to nadmíru milé a
pohodové. Sebemrskačsky ale přiznáváme, že příští rok
musíme zlepšit propagaci a přilákat čerstvou krev, neb i
náš sebenáruživější tanec ztrácí na lehkosti a z pohledu
nezávislého pozorovatele se můžet jevit co bezkrevné
potácení vyžilců.
Bóďa Vytlačil si odsloužil svůj povinný díl a předal
žezlo Martině Pavlišové. Jako hlavní úkol jsme si
vytyčili právě omlazení. Takže milí mladí, koukejte se

zamyslet nad svými životy! Chcete je trávit marným pachtěním za
vzděláním a úspěchem, nebo s námi najedete na ostrou punkovou
jízdu ochotnických kašparů?! Není nad čím přemýšlet...
Cestovka PAT&VAT sice nebezpečně často stojí na chatrných fran-

couzských holích, přesto se v pravidelných intervalech vzepne
k vybroušeným výpadům. Tentokrát šla přímo k jádru a

dovezla tradičně plný autobus do Dukovan. Nepříjemnou
stránkou návštěvy muzea kuriozit byla skutečnost, že
většina muzeálních kousků měla podobné datum zrodu
jako naši výletníci. Kulturní třešničku na dortu před-
stavovala Slovanská epopej v Moravském Krumlově.
V červnu se chystáme vypomoci Františku Šauerovi s

jeho jubileem. V předstihu mu tímto gratulujeme (snad
se mu Zlatý pásek dostane do ruky...).

- Václav Chochola

S p o l e k d i v a d e l n í c h o c h o t n í k ů Š l e g lS p o l e k d i v a d e l n í c h o c h o t n í k ů Š l e g l

S p o l e k Z h o řS p o l e k Z h o ř
Pálení čarodějnic a

Zhořský pochod
Obě akce proběhly myslíme si úspěšně,
počasí přálo, lidí bylo tak akorát a děku-
jeme všem, kteří se zúčastnili. Velký dík
také patří manželům Pirklovým, panu
Doležalovi a skupině M P a spol., kteří
zajistili hudební vložku a těšíme se na
další spolupráci.

Brigáda
Vsobotu 10.6. jsme uspořádali brigádu na hřišti, které se zúčast-
nilo několik členů spolku. Prováděly se různé renovační práce,
broušení a nátěry kovových zárubní, opravy vnitřní výmalby,
upevňování a kotvení závěsných prvků pro sportovní a
společenské náčiní, atd. Všem, kteří se zúčastnili tak děkujeme.
Případné výdělky z akcí pořádaných spolkem jsou vráceny
zpátky do oběhu, to znamená, že se z nich financuje materiál na
drobné renovace, zakoupili jsme středně velký stan, zázemí
jsme vybavili slunečníky, atd.
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Během jara

se narodili
Najerová Sylvie Němčice
Faitová Alžběta Zhoř

oslavili svá významná životní jubilea
(pouze 60, 65, 70, 75, 80, 85, 90 a více let

Valachová Alena 90 Zhoř
Kovář František 85 Člupek
Sedláčková Emilie 80 Němčice
Voltrová Vlasta 80 Zhoř
Vondrová Milena 75 Němčice
Štusáková Jaroslava 75 Člupek
Karlík Josef 75 Němčice
Pavlovský Milan 75 Němčice
Crhová Jaroslava 70 Němčice
Jasanská Alena 70 Zhoř
Jílková Věra 70 Němčice
Součková Marie 70 Člupek
Kovář Milan 70 Člupek
Ungr Karel 70 Člupek
Kuchtová Alena 65 Němčice
Postová Radmila 65 Člupek
Vytlačil Miroslav 65 Němčice
Junek Petr 65 Zhoř
Bohunková Jana 60 Zhoř
Doubková Stanislava 60 Němčice
Jindrová Věra 60 Němčice
Rubek Slavomír 60 Zhoř

Kalendář  akcíKalendář  akcí

25.8. Sokol Pivní triatlon

K u l t u r n í  d ů m  N ě m č i c e

2.9. Loučení s prázdninami a dětský den
14.9. Drakiáda
23.9. 1. ročník dobročinného bazárku

29.7. SDH Pouťové odpoledne
18.8. KSSČ Mlynářský bál

Č l u p e k

Z h o ř

S p o r t o v n í  a r e á l  N ě m č i c e
12.8. Sokol Fotbalový kemp
13.8. Sokol Fotbalový kemp

Poděkování
Jménem obce a obecního úřadu děkujeme
paní učitelce Mgr. Evě Juščákové za její dlou-
holeté působení a výchovu dětí v Základní
škole v Němčicích. Působí na naší škole od
roku 2010 a po skončení tohoto školního roku
se rozhodla k návratu do „rodné vísky“.
Přejeme jí, ať se jí v novém působišti daří a ať
vzpomíná na Němčice jen v dobrém. 

- Vladimír Pavliš, místostarosta obce

Aby to nebylo zbytečné…
Stále vzpomínáme na naši zesnulou
kamarádku Denisu, která nás v loňském
roce po dlouhé a těžké nemoci opustila.
Spousta z Vás ji podporovala v jejím
nelehkém boji s rakovinou. Nejen vy, ale
i Denča při svém stavu měla velké přání
pomáhat onkologických pacientům.
Vytvořila logo a chtěla ho použít na různé reklamní předměty, které
by následně prodávala. Výtěžek z nich chtěla věnovat potřebným
lidem a jejich rodinám s podobnými zkušenostmi. My ji tohle přání
chceme splnit, a proto jsme se rozhodli uspořádat 1. ročník
dobročinného bazárku, který jsme nazvali „OD DENČI
S LÁSKOU…“. Bazar se uskuteční:

V sobotu 23. 9. 2023 od 13 hodin
v prostorách multifunkčního hřiště ve Zhoři.

Na místě bude zajištěno občerstvení a zábava pro děti i dospělé.
Výtěžek z akce bude rozdělen na dvě poloviny a věnován:
- spolku Bílá Holubice domácí hospicová péče z.s.,
- konkrétní potřebné osobě, kterou vybere Denisy partner Milan
Martinek.
Sběr nových i použitých (čistých) věcí určených k prodeji bude
možný od konce srpna. Pro více informací sledujte obecní vývěsky
v okolí Němčic, FB stránky – Čas pro Denisu nebo volejte
p. Měkynové na tel.: 736 439 020.
Kdo se chce více seznámit s Denčiným příběhem,
může navštívit její FB stránky Čas pro Denisu.
Těšíme se na Vás a doufáme, že akce bude úspěšná.

- Šárka Měkynová, Lucie Alšrová, Barbora Horáková a Milan Martinek
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Zprávičky ze školky
Na jarní počasí se děti vždy moc těší. Hry a dovádění
na zahradě milují, ale letos jsme si na hezké a teplé
počasí museli bohužel všichni počkat.
Před Velikonocemi jsme se s většími dětmi vydali
do Litomyšlské knihovny, kde nás čekal program
Literární setkání na aktuální téma – Velikonoce.
Dětem se program velmi líbil, paní knihovnice je
svým originálním vyprávěním zaujala a hodinový
program utekl, jako voda. Cestou na autobus jsme
dětem koupily tradiční Jidáše, o kterých paní kni-
hovnice mluvila a děti tuto pochoutku neznaly.
Ve školce si společně všechny děti Jidáše ochutnaly.

Koncem dubna jsme si pro děti připravily čarodějnickou
stezku, byla to pohádková cesta za „pokladem“. Děti dostaly
maličkost, diplom a byly moc spokojené. Přesto, že počasí nám
letos moc nepřálo, tento den bylo hezky, a proto nám milou
venkovní akci nic nepřekazilo.
Květnový měsíc byl ve školce velmi nabitý.
Větší děti měly dvě cesty do Litomyšle. První
z nich byla na krásné taneční vystoupení
se zajímavým názvem „Taneční chvění“.
Děti nás velmi mile překvapily, jak byly
vzorné, tiché a s velkým zaujetím vystoupení
sledovaly. I my paní učitelky jsme byly
nadšené – vystoupení bylo opravdu nád-
herné.
Druhou akcí v Litomyšli byla návštěva
Základní umělecké školy, kde nám bylo před-
staveno několik oborů: dramatický, taneční a
výtvarný. Ve všech třech oborech si děti sami
zkusily, jaké je být „umělcem“. Nakonec nás
čekalo vystoupení malých muzikantů, kteří
hráli na různé hudební nástroje. Opět hodnotíme
velmi kladně a povedeně a opět musíme děti moc
pochválit, za to, jak zaujatě vše v ZUŠ sledovaly.
Během celého měsíce května jsme nacvičovali
několik básní a písní, pro naše milované maminky,
ale nejen pro ně. Koncem měsíce nás čekalo vys-
toupení, kde jsme naše snažení zúročili. Maminky
a jiní příbuzní byli vystoupením velmi potěšeni a
my paní učitelky samozřejmě také. Třešničkou
na dortu bylo předávání dárečků maminkám.
Připravili jsme pro maminky překvapení v podobě přáníčka a
dárečku, kterým byla plátěná taška, kterou děti sami ozdobily krás-
ným barevným srdíčkem.
Odměnou dětem za úspěšné a vydařené vystoupení byla návštěva
Myslivců. Dvě dámy, které sebou přivezly nejen spoustu pomůcek,
ale i tři pejsky, byli úžasnými vypravěčkami a nejen děti, ale i nás
paní učitelky zasvětily do tohoto oboru. Dva velcí ohaři a jeden
jezevčík byli největším lákadlem pro děti a proto na konci

vyprávění, nejen že nám ukáza-
li aportování, ale také si děti
mohly pejsky pomazlit. To bylo
opravdu velké nadšení.
Nesmím ještě opomenout Den
dětí, který jsme oslavili krás-
ným slunečným dnem na naší
zahradě. Pro děti bylo nachys-
táno několik soutěžních disci-
plín, ale také balónky, obří

bubliny a malování na obličej. Závěrem
moc hezké odměny, které dětem
udělaly nemalou radost.
Na začátku měsíce navštívili budoucí
prvňáčci základní školu. Vyzkoušeli si,
jak se sedí v lavici a paní učitelka, jim
předvedla nejenom práci na interaktivní
tabuli, ale také jim předvedla, jak
šikovní jsou nynější prvňáčci a umí
moc hezky číst. Byl to pro děti velký
zážitek a už teď je vidět, že se do školy
těší.
V měsíci červnu nás ještě čekají
Sportovní závody v Litomyšli pro
předškolní děti, ale také dva školní
výlety, které se jistě vydaří a dětem
se budou líbit. Jedním je procházka
lesem Svinné s překvapením, druhým
je výlet na zahradnickou školu
do Litomyšle, kde mají spoustu
exotických zvířátek.
S předškolním dětmi jsme také

vytvořili krásné tablo s jejich fotkami, je
umístěno v Němčicích u Konzumu v jedné
z vitrín, budeme rády, když se přijdete
na budoucí prvňáčky podívat.
Na závěr školního roku pak plánujeme
premiérové školkospaní a také finální
pasování na prvňáčky. Snad nám bude
i počasí již přát a všechny budoucí akce
nám vyjdou na jedničku.

- Za kolektiv MŠ Miroslava Holcová, DiS.



Karneval
Tradiční akci jsme po výpadku z důvodu pan-
demie v letošním roce opět zorganizovali v KD
Němčice. Děti si užily tance, soutěží, nechyběla
ani oblíbená „židličkovaná“.
Turnaj ve florbalu
23. února se naši chlapci ze 4. a 5. ročníku
účastnili regionálního florbalového turnaje,
který se konal v Dolním Újezdě. V  konkurenci
s velkými školami vybojovali naši sportovci
krásné 4. místo. Gratulujeme.
Ukrajinský den
Součástí vzdělávacích programů
na základních školách je sez-
namování žáků s kulturami ostat-
ních zemí, kontinentů nebo etnik.
V letošním školním roce jsme
se rozhodli uspořádat „Ukrajinský
den.“ Žáci ze 3., 4. a 5. ročníku
poznávali přírodu, města, státní
symboly a kulturu Ukrajiny.
Zvláštní pozornosti se těšila ukra-
jinská jídla, z nichž jedno –
„syrnyky“, což jsou tvarohové
lívance s džemem a smetanou, děti ochutnaly. Připravila je pro nás
paní Alina Krawchuk, dětem přinesla na ochutnání i výborné ukra-
jinské cukrovinky.
Den otevřených dveří a zápis
V březnu jsme v naší škole přivítali budoucí školáky a
jejich rodiče. Mohli se tak seznámit s prostředím školy,
pedago-gickým sborem, děti si vyzkoušely některé
aktivity, se kterými se pak v dubnu setkaly u zápisu
do 1. třídy. V září se budeme těšit na 12 nových žáčků.
Měření kvality vody ve „Zlatém pásku“
Ve čtvrtek 23. března jsme s žáky 3. ročníku vyrazili
na průzkum okolí místního potoka Zlatého pásku,
sledovali jsme živočichy a rostliny, pozorovali
slepýše, měřili hloubku a teplotu vody, odebírali
její vzorky, které jsme pak ve škole testovali.
Všechny naměřené hodnoty byly v normě.
Mc Donald´s Cup
4. května jsme se účastnili největšího fotbalového tur-
naje pro žáky a žákyně základních škol pod názvem
Mc Donald´s Cup.  V okresním kole ve Svitavách
školu reprezentovalo 12 chlapců ze 3., 4. a 5. ročníku,
kteří obsadili 2. místo. Všem sportovcům gratulujeme
a děkujeme jim za vzornou reprezentaci školy.
Návštěva divadelního představení
17. května jsme v KD Němčice shlédli
divadelní představení s názvem
„Na statku“ v podání herců
z „Divadélka pro školy.“ Představení
bylo plné humoru a písniček, moc
se nám všem líbilo.
Pasování na čtenáře
24. května byli naši prvňáčci v Městské
knihovně Litomyšl pasováni na čtenáře.
Pohádkové bytosti je vyzkoušely
ze čtení a následně pro ně měly
připravené různé soutěže. Na závěr žáci
složili slib a byli pasováni na čtenáře.
Obdrželi diplom a krásnou knížku.

Dopravní kurz ve 4. ročníku
Středisko volného času v Litomyšli každoročně organizuje
pro žáky čtvrtých ročníků základních škol dopravní kurz,
který se skládá z teoretické části, kde si účastníci osvojují a
ověřují znalosti z dopravních předpisů (přednáší odborník
na dopravní výchovu), následně pak na dopravním hřišti
probíhá cyklistická jízda zručnosti. Také letošní čtvrťáci
se kurzu účastnili, na „Průkaz cyklisty“ si však většina
z nich bude muset dopravní předpisy ještě více procvičit.
Dětský den
První červnový den každoročně děti po celém světě slaví svůj
svátek. My jsme ho oslavili v pátek 2.června. Pro své mladší
spolužáky si žáci 5. ročníku připravili na školním dvoře a

zahradě různé úkoly, za jejich splnění pak každý žák dostal body, které
si v „obchůdku“ směnil za sladkosti a zboží dle vlastního výběru.
Návštěva předškoláků ve škole
7. června se do první třídy přišly podívat děti z mateřské školy,
které po prázdninách čeká nástup do 1.ročníku. Vše si důkladně

prohlédly, vyzkoušely si, jak se sedí ve školní
lavici, zaujala je práce na interaktivní tabuli.
Akce školní družiny
Také paní vychovatelky během 2.pololetí pro děti
připravily spoustu akcí – v litomyšlském muzeu
společně absolvovaly program s názvem „Lidé
odvedle s handicapem“, staré tradice si připomněly
„masopustní ochutnávačkou“, vyráběly a vynášely
Moranu, spaly ve družině, pálily „čarodějnice“,
pekly lívance, preclíky a muffiny, uklízely okolí
školy v rámci akce „Ukliďme Česko“, po zimě
upravovaly školní zahradu, za výtěžek z Vánočního
jarmarku zakoupily a umístily v prostoru před
školou novou trampolínu. S její instalací pomáhali
tatínkové – p. Myška, p. Marek Jakub a p.
Marousek. Moc jim za jejich pomoc děkujeme.
Do konce školního roku ještě nás ještě čeká tradiční
divadelní představení v KD Němčice, pětidenní
škola v přírodě v ekocentru Paleta v Oucmanicích a
další akce dle počasí.

Všem našim žákům a jejich rodinám přejeme
pohodové prázdniny!!!              - Lydie Věnečková

AAAAKKKKTTTTIIIIVVVVIIIITTTTYYYY    ZZZZÁÁÁÁKKKKLLLLAAAADDDDNNNNÍÍÍÍ     ŠŠŠŠKKKKOOOOLLLLYYYY    VVVVEEEE    2222 ....     PPPPOOOOLLLLOOOOLLLLEEEETTTTÍÍÍÍ

PODĚKOVÁNÍ 
Po 13 letech učitelské práce v naší škole končí paní
učitelka Mgr. Eva Juščáková. Vrací se do svého
rodiště, severočeských Hejnic. Chtěla bych jí
poděkovat za její poctivou práci, vstřícný přístup k
dětem, ochotu, se kterou organizovala mimoškolní
akce, za práci koordinátora ekologických aktivit a
za zajišťování různých kulturních programů.
Přejeme jí hodně síly a pohody na novém pracovišti.

- Za kolektiv pracovníků ZŠ Lydie Věnečková        



ČERVENCOVÉ PRANOSTIKY:
Tenhleten červenec, to je „teplý“ ztřeštěnec, sype na vše kroupy, brouky, kazí láci
plodin, mouky...
Je-li červenec mokrý, přináší bouřky a kroupy.
Červenec muka, ale potom bude mouka.
Je-li třešní hojně všude; také mnoho pecek bude!
Lidé radují se létu a včely květu. Ženci na pole - včely z pole.
V červenci ženci na po(e, hospodář po žních na berní úřad.
Když prší na svatého Prokopa, zmokne každá kopa.
Parno na Jakuba, zima o Vánocích.
Co do Jakuba odkvete, do Havla (16. října) uzraje.
Na svatého Eliáše dopoledne léto, odpoledne podzim.
Svatá Anna, chladno z rána.
Zvětšují-li mravenci na svatou Annu své hromady, dá se očekávati jistě tuhá zima.
Pakli na svatou Markétu prší, opadají vlašské ořechy a lískové se stanou červivé.

V červenci déšť a slunečná pohoda, hojná bude v příštím roce úroda.

SRPNOVÉ PRANOSTIKY:
Za to neměl by být srpen v kalendáři ani trpen - bouřkami nám kazí sklizeň, špatným pivem dělá trýzeň.
Za vzor ber si hospodáře toho, který málo sil, však sklízí mnoho.
Mnoho hřibů v srpnu, málo chleba v zimě.
Srpen a únor - tepla a zimy úmor.
Vesele bude řinčeti kosa, je-li v srpnu hodně rosa.
V srpnu, když půlnoční vítr věje, bez deště sluníčko hřeje.
Mlhy na lukách, potocích a řekách v srpnu zvěstují trvalé počasí.
O svatém Bartoloměji naplije jelen do řeky, a proto se nemá již nikdo koupat.
Na svatého Bartoloměje sedlák žito seje. Bouří-li v tento den, bouří po něm ještě více.
Když je v srpnu hodně rosy, mají z toho radost vosy.
Mnoho ryb, málo zrna. Je-li na svatého Vavřince slunečno, bývá dobrý vinný rok.
Srpnové medovice jsou velmi nezdravé, pročež není radno ovoce neotřeného používati.

Letní veršovánka
Je tu léto,

samé teplo,
ptáci si jen prozpěvují
a prázdniny nastávají.

Do bazénu plavky patří,
uteče to, prázdniny tím budou kratší.

Škola na nás hezky zavolá – 
hola, pojďte do školy a napište si úkoly.
- Lucie Marková, Adéla Štěpánová , 2. ročník

LETNÍ HOROR
JEDNOHO NEVYDAŘENÉHO DNE PAVEL HORÁČEK
SKOČIL ZE SKOKANSKÉHO MŮSTKU DO BAZÉNU A
TVRDĚ DOPADL. ZLOMIL SI NOHU, POTÉ HO ODVEZLI DO
NEMOCNICE. TAM HO ODVEDLI DO POKOJE ČÍSLO ŠEST
ŠEST ŠEST A ZAMKLI HO. ON TAM KRVÁCEL A KRVÁCEL
A KRVÁCEL. PO TÝDNU HO NAŠLA JEHO MAMINKA.
MAMINKA CHTĚLA, ABY JEJ LÉKAŘI OŽIVILI, ALE NIKDO
NECHTĚL OŽIVENÍ PROVÉST. MAMINKA VZALA
DEFIBRILÁTOR A OŽIVOVALA SYNA, ALE MARNĚ. ANI PO
HODINĚ TO POŘÁD NEVZDÁVALA.  NAKONEC SE
OŽIVENÍ POVEDLO A PAVEL SE TROŠIČKU MUSEL PRO-
FACKOVAT, ABY SE PROBRAL. PAVEL MOHL JET S
MAMINKOU DOMŮ. KDYŽ PŘIJELI DOMŮ, TAK SI ŠEL
PAVEL LEHNOUT A MAMINKA MU PŘIPRAVILA ČAJ S
MEDEM. CELOU NOC ALE OPĚT KRVÁCEL. 
DRUHÝ DEN ZEMŘEL.
POHŘEB MĚL VE STYLU COFIN DANCE.

ČERVNOVÉ PRANOSTIKY:
Jakmile tu červen, motyku, rýč ber ven. Barčo, alou z komory, okopávat brambory.
Je-li červen mírný, nebude v prosinci mráz silný.
Červen studený-sedlák krčí rameny.
Když v červnu často větry vějí, tu se bouřky značně opoždějí.
Když prší na svatého Bonifáce, nebývá po žních velká láce.
Hřímá-li v červnu, zvedne se obilí.
Nasázíš-li zelí na Víta, bude zelenina bita.
Netřeba o déšť prositi, přijde hned, jak začnem kositi.
Déšť na Ladislava sedm týdnů trvá.
Do Jana Křtitele nechval ječmene.
Na Petra a Pavla zlomí se žitu kořínek a ono zraje dnem i nocí.
Není-li však do svatého Jána viděti, budem v chladu a dešti doma seděti.

Špinavá je vodička?
Poradí nám čistička.
Šetři, šetři vodičku,

Ušetříš tak Zemičku.

Neplýtvej vodou,
vem si radši hračku.

Neplýtvej vodou,
ušetříš tak kačku.

Kapi, kapi, kapičky,
Ať máme dost vodičky.
Šetři vodou a to dost,
Ať máme života dost.                                                                               

Napouštěj si maličko,
moje milá holčičko.

Slogany „JAK ŠETŘIT VODOU“
vymýšleli  žáci 3. ročníku 

LÉTO



Letní tábor
Jednoho prázdninového dne jely děti na tábor. Na tábor jeli i tři kamarádi, kteří se jmenovali Šimon, Matěj a
Kuba. Byli ubytovaní společně ve stanu blízko lesa. Tábor, na který přijeli, měl trvat deset dní. Celkem deset
dní plný zábavy a legrace. Až na to, že po třech dnech začaly klukům mizet věci ze stanu. Každé ráno vstali a
šli se projít do lesa. Když se vrátili, jejich věci byly pryč. Ze stanu postupně zmizel kartáček na zuby, propiska,
svačina, mikina, dokonce i knížka. Čtvrtý den už se rozhodli, že celou věc nahlásí vedoucímu. Jeho reakce byla,
že si měli své věci lépe hlídat. Kluci mu řekli, že než stan opustí, vždy si svoje věci uklidí a stan pečlivě zavřou.
Kuba a Šimon si řekli, že se nedá nic dělat, že budou muset stan lépe hlídat. Ale jak to udělat, byl zvědavý
Matěj. Jednoduše si rozdělíme hlídky. Každý den budou moct jít do lesa pouze dva a ten třetí bude mít službu
ve stanu. Ale co když si někdo všimne, že jeden z nich není v lese s ostatními, přemýšleli kluci. Budeme
doufat, že si nikdo ničeho nevšimne, když jeden odejde jako na toaletu a hned se vrátí. V takovém případě to
nebude tolik podezřelé. A tak se společně domluvili na taktice hlídání. Ještě se domluvili nato, kdo bude mít
službu jako první. Začne hlídat Šimon.
Na druhý den udělali vše, na čem se domluvili a pevně doufali, že nikdo nepozná, že ranní výprava do lesa
není kompletní. Bohužel první den si Šimon ničeho podezřelého nevšimnul. Na druhý den přišla řada na
Kubu. Ten si po chvíli své služby povšimnul, jak šel nějaký kluk směrem k jejich stanu, ale nepoznal ho. Ke
stanu ale nedorazil, včas utekl. 
Třetí den zůstal ve stanu Matěj. I ten viděl chlapce, jak se pomalu plíží ke stanu a přišel mu nějaký povědomý.
Tentokrát se ale nikomu nic neztratilo. Až kolem oběda zjistili, že opět chybí propiska. Kuba prohlásil, že ten-
tokrát bude muset zůstat někdo bez oběda, protože se záhada bude muset vypátrat co nejdříve. Začaly tedy
služby i během oběda. Hlídali, kdo na obědy nechodí. A ten den to byl právě ten kluk, kterého viděl Šimon.
Vydali se tedy za vedoucím, aby mu nahlásili svoje postřehy z pátrání. Ani tentokrát jim vedoucí neuvěřil a
prohlásil, že jim nevěří. 
Ztráty se postupně začaly zvyšovat. Už zmizelo i tričko a jiné části oblečení. Klukům po rozhovoru s
vedoucím bylo jasné, že ten jim s vyšetřováním nepomůže, a že si tedy poradí sami. Ale marně…
Nakonec, když byly ztráty větší a větší, vedoucí svolil k nástupu všech kluků v táboře. Bylo jich celkem dvacet
dva. Matěj zloděje poznal ihned. Po celou dobu pátrání přemýšlel, odkud toho zloděje zná. Byl to jeho nevlast-
ní bratranec Marek, který neměl žádné kamarády a snažil se upoutat svou pozornost drobnými krádežemi. 
Marek se všem omluvil, ale přesto byl vyloučen z tábora. Kluci se jej nakonec zastali a přimluvili se u
vedoucího, aby mohl dostat ještě šanci. Dostal podmíněné vyloučení z tábora a místo u kluků ve stanu. Ze
všech se stali skvělí kamarádi a na táboře zažili spoustu veselých příhod a dobrodružství.

- Kristýna Tkadlečková, 4. třída

Uvězněni v aquaparku
Byl normální den v krásném Aquaparku.
Skupinky dětí si hrály, ale ony si nevšimly, že už
je osm hodin večer. 
Když zjistily, že je půl deváté, a že už se nemůžou
vrátit domů, tak se všichni polekali 
a hodně se bály. Naštěstí byla otevřená restaurace,
tak se šli najíst. Potom si uvědomily, že jejich
mamky jsou venku. Děti začaly křičet o pomoc,
ale nikdo je neslyšel. Chtěly utéct únikovým
východem, ale všimly si, že už je zamčený. Když
zjistily, že tam jedna máma zůstala, tak se všichni
radovali. Velké štěstí bylo, že ta máma měla klíče.
Takže Zdenkova máma otevřela únikové dveře, a
všichni šli k Zdenkovi domů. U Zdenka se vy-
spali a jeho mamka zavolala ostatním mamkám,
ať si pro ně přijedou. Děti si ale vzpomněly, že
Zdeněk měl celou dobu oslavu svých narozenin,
která se nakonec vydařila i s malým napětím.

Milí páťáci,
byli jste se mnou na jedné lodi celých pět let.
Stejně jako já jste byli pyšní, když se vám ve
školní práci dařilo a měli malou dušičku, když
tomu bylo naopak. Od dnešního dne budete na
naši školu jen vzpomínat. Na to, co se vám
podařilo, co jste vyvedli, na kamarádství, na
společné průšvihy, na učitele, ke kterým jste
byli mockrát velmi kritičtí, a měli jste pocit, že
toho, co po vás chtějí, je moc, že je to
zbytečné a že vás vlastně trápí.  Určitě vám ale
asi všem - někomu rychleji a někomu pomale-
ji - začne svítat a pochopí, že velká většina z
toho byla pro vaše dobro. Byla to vlastně
příprava na tvrdší přístup na dalších školách.
Sami jste si prošli nelehkým covidovým
obdobím a zvládli jste bravurně náročnou on-
line výuku.
Každoročně odchází z naší malotřídky
nejvyšší třída a přijdou noví školáčci, kteří
budou s obdivem vzhlížet k těm starším...
V letošním roce přišla řada na vás. Jste to vy,
kteří opouštíte školu Všeználek a rozutečete se
do vyššího ročníku. Za těch pět let prožitých
na prvním stupni vznikla mnohá kamarádství,
která vám, aspoň doufám, vydrží i nadále.
Určitě časem nasbíráte nové přátele, ale na
společně zažité příhody a prvostupňové
legrácky budete  vzpomínat po celý svůj
život… 
Ráda bych poděkovala všem, kteří mi po
celou dobu působení na škole pomáhali,
podrželi mě ve chvílích nejtěžších a také všem
rodičům žáků, kteří měli se mnou trpělivost a
vždy, když bylo potřeba, pomohli. Ráda bych
se rozloučila slovy: 
Děkuji vám všem, že jsem tady s vámi mohla
být. 
Vždy na vaši malou obec budu ráda vzpomí-
nat, protože jsem zde prožila nemalou část
svého života.                                         - EJ

Den dětí
Bylo, nebylo, jednoho krásného dne měly děti oslavu
svého svátku. Všechny se radovaly, protože čekaly celý
rok. V den oslav dorazilo pouze deset dětí. A z těch
deseti dětí byly jenom čtyři holky, všichni ostatní
zůstali doma, protože měli teplotu. Tak se místo oslav
jelo do aquaparku, kde si děti užily pěkný den. Po
návratu domů onemocněly i ostatní děti a musely zů-
stat dva týdny doma. Už teď se ale všichni těší na příští
rok, který bude určitě vydařenější než ten letošní.

- Dalibor Křikala, 4. třída

Prázdniny
Dva kamarádi serozhodli, že poletí spolu letadlem do Itálie. Nejdříve si museli zaplatit
letenky a zarezervovat si pokoj v hotelu u moře. Když bylo všechno zařízeno, začali si
balit kufry, objednali si Taxi na letiště. 
Když dorazili na letiště dvě hodiny před odletem, měli ještě spoustu času po odbavení,
tak se šli mezitím napít a najíst do letištní restaurace. Sedli si ke stolu číslo osm a četli
si jídelní lístek. Poté se dohadovali, jak dlouho asi bude trvat let. Jeden si tipoval, že
poletí tři hodiny a druhý, že poletí přibližně hodinu. Postupně si objednali česnekovou
a gulášovou polévku, Coca colu a Sprite. K jídlu také řízek s bramborovou kaší. Než
jim přinesli jídlo, tak se neustále dohadovali o délce letu. 
Po odchodu z restaurace zjistili na panelu, že jejich let má tři hodiny a deset minut
zpoždění. Protože byli po jídle znaveni, šli si lehnout na lavice a usnuli. Vzbudili se
přesně v tu dobu, kdy se už  ostatní odbavovali do letadla. Cesta jim trvala celkem
jednu hodinu a čtyřicet pět minut.
V Itálii na ně čekal pětihvězdičkový hotel kousek od pláže. Kluci zažili krásnou dovo-
lenou, koupali se, potápěli se, každý večer se našla nějaká zábava. Navštěvovali restau-
race, kde ochutnávali různá exotická jídla a pití. Také si jeden den půjčili auto a
navštívili nedalekou ZOO, kde viděli lvy, tygry, tučňáky, papoušky a různé jedovaté
hady, Také pozorovali zebry, tuleně, žáby, které žijí v pralese a krokodýly. Nejvíce je
zaujala kobra královská a ostatní plazi.Dovolená u moře se oběma kamarádům líbila. 

- Vojta Stráník, Lukáš Hác, Petr Kočí – 5. třída

Den dětí s Pepíčkem
Jednoho dne šel Pepa do školy a bylo zrovna 1. června. Pepíček šel se
školou na hřiště a tam si udělali týmy. Pepa měl v týmu kluka, kterého
neměl vůbec rád. Na hřišti bylo připraveno pět soutěží. Jako první disci-
plína byl skok do písku, další byl běh na vytrvalost, opičí dráha na čas,
házení do dálky a zajímavá lukostřelba. Pepíčkův tým šel jako první na
opičí dráhu, která byla na čas. Byla docela náročná. Pepíčkův tým dostal
pět bodů z celkového počtu pět. Pepíčkův tým hrál jako druhou soutěž
skok do písku. Pepíčkův tým dostal tři body z pěti. Protože dva kluci
nedoskočili víc než jeden metr. Když šel Pepíčkův tým na lukostřelbu,
získali dva body. Jako předposlední soutěž měli běh, dostaly plný počet
bodů. V poslední soutěži hodu do dálky Pepíčkův tým dostal čtyři body,
protože jejich kamarád Franta si při házení vykloubil rameno. Jeli do
nemocnnice. Po návratu se sčítaly body. Pepův tým měl po sečtení celkem
devatenáct bodů. Každý z Pepíčkova týmu si mohl koupit něco za získané
body. Pepíček si koupil sešit za šest bodů, tužku za tři body, fotbalový míč
za pět bodů a za těch zbylých pět si koupil basketbalový míč. Potom přišel
Ondra a přinesl si kuličkovku, se kterou se střílelo do terče. Ten,  kdo tre-
fil víc než Ondra, vyhrál. Ale Ondra trefil vždycky víc bodů než ostatní,
protože doma pravidelně trénuje. Závěr soutěžního dětského dne se všem
líbil a každý si odnesl nějakou výhru.



Projektový den s odborníkem z praxe
V měsíci květnu žáci 3.ročníku naší
školy absolvovali den s odborníkem
z praxe s názvem „Květiny pro
radost“, který byl součástí projektu č.
CZ.02.3. X/0.0/0.0/20_080/0020203
podpořeného z prostředků EU
(Šablony III). V úvodní motivační
části pracovali s básní Z. Kriebela
„Ptám se, ptám se, pampeliško“, dále
si metodou brainstormingu upevňo-
vali znalosti a poznatky o květinách,
tvořili pětilístek na téma „Květiny“.
S odbornicí z praxe paní Ing. Janou
Marouskovou pak osadili 3 truhlíky,

které budou zdobit centrální okna
školy, poznávali různé léčivé rost-
liny, připravili z nich výborný čaj,
ochutnávali salát a pomazánku
s přídavkem různých bylin, paní
Marousková vysvětlila dětem, jak

se správně starat o pokojové rost-
liny, závěrem pak společně
osadili prostor před školou okolo
jabloně různými trvalkami.

- L. Věnečková

Sbor dobrovolných hasičů
Vzhledem k tomu, že byla naše aktivita v zimním období velmi
omezena, museli jsme vše rychle dohnat. Od začátku tohoto roku
jsme stihli udělat mnoho užitečných věcí a zažít si spoustu
nových zážitků, které nám přinesly hodně radosti. 

Pomoc při masopustu
Němčické masopustní oslavy se neobešly bez naší účasti. Při
této tradiční události jsme se stali klíčovou součástí bezpečnost-
ního opatření. Náplní práce hasičů bylo koordinovat dopravní
situaci a zajistit kyvadlový provoz, aby se předešlo případným nehodám a
zablokování silnice. 
Nakonec se podařilo zachovat bezpečnost a zajistit plynulý průjezd auto-
mobilů, pěších i samotného průvodu. 

Pálení čarodějnic
30. dubna se člupecký areál ponořil do tajemné atmosféry. Konala se
totiž tradiční akce pálení čarodějnic. Pro vysoký počet návštěvníků
hádáme, že tato oblíbená událost
přitahuje nejen místní obyvatele,
ale také návštěvníky z okolních
obcí. 
Vzhledem k tomu, že hromada
chroští byla opravdu veliká a
poměrně blízko rostoucích bříz a
ostatních stromů, bylo hlavním
úkolem hasičů zajistit bezpečnost
a udržet kontrolu nad ohněm
v případě toho, že by se vymknul
kontrole. 
Měli jsme připravené plovoucí čer-
padlo a zapojené hadice. Dlouho se
nám nechtělo oheň zapalovat, kvůli
nepříznivému větru. Naštěstí se nad
námi matka příroda smilovala a vítr,
foukající přímo k břízám, ustal. 
Vše nakonec proběhlo v naprostém
pořádku. Pivo a kořalka tekli proudem a lidé
měli možnost poprvé vyzkoušet i nové veřejné
WC. Děkujeme všem za účast. ♡

Okrsková soutěž
Dobrovolní hasiči mohou s hrdostí ohlásit své
nedávné úspěchy na okrskové soutěži, která se
konala 20. 5. v Dolní Sloupnici.
Na trénink, či zkoušku, jsme se sešli týden
před soutěží, abychom zjistili stav techniky a

hlavně účast. 
Dali jsme dohromady 1 družstvo mužů II. ve složení: Martin, Tonda, Jára,

Luboš, Martin a Honza + za nás soutěžila i 1 žena – Žaneta.  Při
zkoušce jsme stihli udělat 3 pokusy, z čehož byli 2 úspěšné. 

Na soutěži jako takové jsme zazářili hned v našem prvním
pokusu. Vše se skvěle vydařilo. I naše starší mašina nezklamala
a vyhnala vodu snad v rekordním čase. 
Požárního útoku se zúčastnilo 6 družstev v kategorii muži II. a

naše jednotka z Němčic si vybojovala zasloužené medailové 3.
místo. 

S dobrým pocitem a pohárem v ruce jsme se vraceli naší Avií zpět do
hasičské zbrojnice v Němčicích, kde už nám
pouze zbylo pověsit mokré hadice do věže. 
Akce byla plná napětí a my si ji velmi užili. 

Rozhodčí v Mladkově
27–28. 5. se rozhodli jet na soutěž Plamen do
Mladkova. Chtěli jsme si užít víkend pod
stanem, proto jsme to spojili s touto akcí. Po celé
dva dny jsme dělali rozhodčí u disciplín.
V sobotu u běhu na 60 m s překážkami a v neděli
u štafety 4x60. Byl to zajímavý a obohacující
zážitek. 

Koupací sezóna 2022 v Němčicích
V úterý 30.5. se hasiči z Němčic vydali vyčistit místní požární nádrž,
lépe známou jako koupaliště. Zbavili jej hrubých nečistot a řádně ho
vystříkali proudem vody z vedlejšího potoka. Vše šlo podle plánu a naše

přenosné motorové čerpadlo nezklamalo. 

Kolektiv mladých hasičů
Už někdy na konci ledna jsme se
s mladými hasiči začali pravidelně, každý
pátek, scházet v hasičské zbrojnici, aby-
chom se společně začali připravovat a
učit na získání odznaků odbornosti. Je
zde krásně vidět, jak je hasičský sport

různorodý. Nezajišťuje pouze fyzickou aktivi-
tu pro naše děti, ale také příležitost se přiučit
něčemu novému a posílit své dovednosti a
vědomosti. 
Všichni mladí hasiči měli navíc příležitost
přispět svými povedenými obrázky do soutěže
„Požární ochrana očima dětí“.

Odznaky odbornosti
V sobotu jsme se před 9. hodinou potkali
v naší němčické hasičárně. Dětí se bohužel,



kvůli kolující nemoci, ukázalo méně, ale to nás nezastavilo. Mladí hasiči
měli dokonce i tu čest poprvé oficiálně vyzkoušet naše nové mikiny a
kalhoty. 
Po převléknutí jsme nasedli do nové dodávky a ujížděli s větrem o závod
směr Choceň. 
Nikdo na sobě nejevil ani sebemenší známku pochyb. Všichni mladí
šikulové testy i ústní zkoušení zvládli. Odznáčky tedy obdrželi: Kryštof
Vavřín – strojník junior, Kristýna Tkadlečková – preventista junior, Ondřej
Vavřín, Jakub Suchánek, Štěpán Veselý – strojníci a Jan Suchánek – pre-
ventista. 
Potom jsme kolektivně šli na blízké dětské
hřiště, kde si děti užily spoustu zábavy a
vybily si přebytečnou energii. 
Špatné počasí nás však poslalo zpět do
dodávky a my se vydali na cestu zpět. 
V němčické hasičárně na nás čekalo menší
nezdravé občerstvení v podobě brambůrku,
kofoly, párků v rohlíku, a dokonce i rohlíků
v párku. 
Vše se, tedy až na chladné počasí, vydařilo.
Všichni si den užili a vraceli se domů
s dobrým pocitem. 

Velikonoce
6. dubna jsme si prošli Velikonoční
hrou „Lišákovo Velikonoční dobro-
družství“. Hlavním cílem bylo dostat
se do tajemného doupěte Lišáka a
získat tak Velikonoční poklad. Celá
cesta byla plná zábavných, ale také
záludných úkolů, které děti musely
překonat. 
Hlavním úkolem bylo rozluštit tajný
kód, který otevřel dveře k pokladu.
Části tohoto kódu děti získávaly
plněním menších úkolů, kdy musely například spočítat kolik
kytiček roste na zahrádce, projít bludištěm, domalovat
velikonoční vajíčko a mnoho dalšího. 
Nakonec se všem vše povedlo splnit a dostat se k zasloužené
odměně. Tou byl skvělý zákusek, kuřátka plněné krémem. 
Tímto však den neskončil. Děti měly příležitost se v hasičské
zbrojnici naučit uplést vlastní pomlázku. Každý krok jim byl
vysvětlen a s mírnou asistencí se jim všem
povedla. 
Nakonec se ještě udělalo uzené maso. Na tento
den byli totiž pozváni ještě dospělí členové
sboru Němčice, naši sponzoři a zástupci obce,
čímž jsme chtěli poděkovat za jejich podporu
SDH. 
Připravilo se bohaté občerstvení a vzhledem
k tomu, že byl Zelený čtvrtek, nemohlo chybět
také tradiční zelené pivo. 
Den to byl velmi produktivní a užitý. 

Hasičské překážky 
Již přes půl roku se snažíme pro naše děti vyrobit
překážky, abychom se plnohodnotně mohli zapojit do
celoroční hry Plamen. Většina lidí si myslí, že je
hasičský sport pouze o požárním útoku. Tak to však
není. Součástí hry Plamen jsou také: štafeta 4x60 m,
štafeta CTIF, požární útok CTIF a štafeta požárních dvo-
jic. Tyto disciplíny představují různé dovednosti a strate-
gie a je důležité je trénovat a připravovat se na ně. Doteď jsme
je však nemohli řádně natrénovat, právě kvůli chybějícím
překážkám. 
Výroba je v procesu. I sami děti chtěly při práci pomoct. Proto
jsme 15. dubna uspořádali menší akcičku, kdy mohly přiložit
ruce k dílu a pomoci natřít dřevěné překážky. 

Momentálně jsou všechny překážky připraveny k užití. Pokud je hezky,
používáme je každý pátek v areálu na Člupku na pravidelných hasičácích
k trénování především štafet. 
Do vlastnictví nám tedy přibyli: Nízká bariéra, vysoká bariéra, kladina a
žebříková stěna. 

Závody ve Svatém Jiří
Někdy koncem dubna k nám přišla nabídka od vedoucího kolektivu
mladých hasičů v Dolní Sloupnici, zda se nechceme účastnit dvoudenní

soutěže „O pohár Obce Svatý Jiří“. Mají totiž nedostatek starších dětí,
proto chtěl vědět, jestli bychom nemohli poslat některé naše děti, aby
družstvo doplnily, jako za starých časů. 
Vzhledem k tomu, že jsme neměli ještě spoustu disciplín dostatečně
natrénovaných, váhali jsme. Nadhodili jsme tuto nabídku i přímo
dětem, které zpočátku nebyly velmi nadšené, že se naše družstva smísí
a ony nebudou moci jmenovitě reprezentovat své němčické družstvo. 
Po delším rozhodování jsme se dobrali k tomu, že je účast v takové

soutěži dobrý nápad. Naše děti jsou velmi šikovné a učí se rychle.
Navíc by bylo dobré vidět, jak to na takových větších soutěžích
probíhá. Zkrátka mohly nabrat cenné zkušenosti do budoucna. Děti
s návrhem nakonec také souhlasily. Byly rády, že se někam podívají
a obhlídnou techniku ostatních družstev. 
Proto začal usilovný trénink. Znovu se vysvětlovala pravidla disci-
plín. Nejčastěji se zkoušelo provedení útoku CTIF, který je na
správné provedení nejsložitější. 
V pátek, 12. května nadešel den D. Sešli jsme se kolem jedné
hodiny u hasičské zbrojnice, nasedli do naší nové dodávky a

vyrazili na cestu. 
Když jsme dojeli do Svatého Jiří, družstvo Dolní Sloupnice už nám drže-
lo místo na place. Děti se navzájem seznámily a následně převlékly do
soutěžních stejnokrojů. Vedoucí družstev rozřadili mladé hasiče na pozi-
ce, podle toho, co kdo trénoval a jaká je jejich dovednost. Po chvíli jsme
již mohli začít soutěžit. 

Obcházeli jsme stanoviště s disciplínami,
začínaje právě na nejsložitějším útoku
CTIF. 
Děti měly okolo 6. hodiny pro tento den
odsoutěženo a zbývalo nám čekat na
večeři, kterou sbor Svatý Jiří poskytoval. 
Když se všichni najedli, dali se do kupy
technické věci a my byli připraveni odjet.
V areálu byla i možnost rozdělat si stan,
jenže květnové noci jsou chladné a

nechtěli jsme riskovat to, že se někdo ráno probudí s bolestí
v krku nebo nevyspaný. 
Druhý den ráno jsme se znovu sešli u hasičské zbrojnice
v Němčicích. Dorazili jsme na místo a hned jsme byli
přivítáni snídaní. Tento den nás čekalo odsoutěžit ještě 4 dis-
ciplíny. Postupovali jsme jako předchozí den. Udělali jsme
si plán, aby bylo všem jasné, jakou pozici bude, ve které dis-
ciplíně zastupovat. 

Celý den se dětmi nesla dobrá nálada. Byly šťastny
z každé věci, která se jim povedla. Po vydaných
výkonech nám jen zbývalo se naobědvat a vyčkat na
vyhlášení. Nakonec se družstvo umístilo na 20. místě
z 21. Na to, že naše smíšené družstvo nebylo příliš
sehrané, předvenadly dobrý výkon. 
Když jsme dorazili do hasičárny, děti si rozdaly
vyhrané ceny, a nakonec se podělily o čokoládovou
sladkou tečku.

♡ A nakonec bychom Vás ještě rádi pozvali na
Pouťové odpoledne! Bude se konat v sobotu 29. čer-
vence. Můžete se těšit například na skákací hrad,
střelnici, jízdu na konících, malování na obličej, na
velké plátno na malování a samozřejmě na bohaté
občerstvení . Budeme rádi, když přijdete. ♡

- Žaneta Vytlačilová



TJ Sokol – JARO
Do jara jsme, po zimní přípravě po tělocvičnách a hřištích umělé
trávy, vstoupili s nadšením a chutí. K dnešku náš spolek čítá 293
členů, z toho 181 členů mládeže do 18 let. Sice skvělá čísla, ale
cílem vedení spolku bude paradoxně tato čísla snížit. Na Valné hro-
madě byla rozhodnuta výše členského příspěvku, která bude vybírá-
na do konce října 2023. Kdo nebude mít uhrazeno, bude osloven a
popřípadě odebrán z členské základny. Tyto kroky nemají za cíl sta-
bilizovat pokladnu spolku, ale udělat pořádek v členství. V databázi
je určitý počet členů, kteří se aktivně přestali během Covidových let
účastnit, není proto potřeba je v základně udržovat.
První školní sezóna 2022/2023 bez omezení pandemiemi byla
ze strany trenérů a možná i samotných členů opravdu těžká. Po dvou
letech jsme si odvykli na tak intenzivní práci v oddílech, zejména
v tom fotbalovém, kde nám přibylo k přípravce, žákům a dorostu
i družstvo mužů. Velké množství trenérů ukončilo svou činnost a svůj
čas raději tráví s rodinou a správou domu, zahrady apod. Řešíme s FO
výborem tuto situaci, ale stále narážíme na to samé. Již jsem to zmiňo-
val několikrát. Finanční zdroje i zájem dětí jsou v pořádku. Bohužel
ubývá dospělých, kteří by chtěli trávit se svým dítětem a jeho
kamarády čas sportem. Tento efekt je odrazem společnosti, s kterým
jako spolek asi nejsme schopni něco udělat.
Přesto věřím, že se nám do příštího školního roku
podaří zajistit dostatek trenérů od Malíčků
až po dospělácké oddíly. Tímto bych rád požádal
rodiče dětí, kteří mají zájem se spolupodílet
na práci s dětmi, aby nás oslovili s nabídkou
pomoci. Není potřeba se stát trenérem, ale každá
ruka přiložená k dílu je dobrá. Kolem mládeže je
spousta aktivit, jejichž pomocí byste nám mohli
pomoci.
Vracím se k minulému článku, kde jsem zmínil
chování fanoušků. Tento nešvar se nám dokázalo
poměrně vyřešit a věříme, že se nám tato úroveň

podaří udržet do dalších let. Je to vizitka našeho spolku nejenom
v našem regionu, ale v celé společnosti.
Máme zde konec školního roku a dlouhé sezóny. Trenérský tým vč.
obsluhy bufetu, který čítá 19 dospěláků, se těší na zasloužený
odpočinek v podobě dovolených a příjemných letních měsíců.
Zbývá nám ještě vyhodnocení tréninků jara, rozlučky jednotlivých
oddílů a pomalu nám začnou přípravy na 7. fotbalový kemp, který
proběhne na našem hřišti 12. – 13. srpna.
Komentáře od ostatních oddílů se dozvíte v samostatných článcích
Zlatého pásku. Jen pro doplnění, spolek tento rok pracoval s členy
v těchto oddílech: Malíčci, Cvíčo, Míčové hry, Stolní tenis, Šachy a
5 družstev fotbalu + 14 let organizování dětských olympiád.
Velké poděkování našim sponzorům, obci a všem příznivcům naše-
ho spolku. Doufám, že nezklameme vaši přízeň a důvěru. Všem
přeji pevné zdraví a příjemné prožití prázdnin a dovolených.

- Lukáš Pavliš, předseda spolku

Dětská olympiáda v podmořském světě 2023
V sobotu 10.6.2023 proběhla v prostorách hřiště TJ Sokol
Němčice tradiční dětská olympiáda. Tematicky jsme ji ladili
do stylu „podmořského světa”. Počasí nezklamalo a
v dopoledních hodinách si již tradičně „neodpustilo” krátkou
přepršku. I přesto na hřišti vesele povlávala do větru
nejrůznější mořská havěť od veselých,
barevných medúz až po lastury, mušle a
mořské koníky. U vstupu všechny vítala
mořská víla Ariel s jejími kamarády.
Zaregistrováno bylo téměř 60 soutěžících
dětí! Což je za posledních několik let k naší
velké radosti nejvyšší číslo.
Na travnaté ploše děti zdolávaly 10 různě
zaměřených disciplín. Děti rozdělovaly
hejna rybek, zvládly jízdu na želvách, skoči-

ly si pro poklad, přenášely perlu zpět do mušle, terfovaly
chobotnice, snažily se v co nejkratším čase přenést velrybu či
si zkusiy podmořské bludiště a další méně či vice náročné
úkoly z podmořského světa. V přestávkách si děti I rodiče
mohli zakousnout muffinek či koláč nebo si něco dobrého
zakoupit v otevřeném stánku.

SSSS pppp oooo rrrr tttt         ----         VVVV oooo llll nnnn ýýýý     čččč aaaa ssss

www.sokolnemcice.webnode.cz
www.pripravka.unas.cz

… dotkněte se našich příběhů …

Malíčci
Školní rok utekl jako voda a naše cvičení je
u konce. Z většiny našich malíčků budou od září
školkové děti. 
Užili jsme si společně spoustu legrace, tvoření,
naučili se básničky a písničky. Všem, kteří chodili

a podíleli se na cvičení moc děkuji.
Zároveň bych Vás ráda oslovila s nabídkou převzetí cvičení, aby
se medvídek Malíček mohl po prázdninách opět potkat s dětmi které,
by o cvičení měly zájem. Přeji Vám krásné a pohodové prázdniny. 

- B. Doubková



Cvíčo s Jančou a Ivetou
Lekce posledních hodin Cvíča probíhají v areálu TJ Sokol Němčice.
Využíváme tedy komfort travnaté plochy, zařízení a pomůcky
v kabinách. Některé děti si tak poprvé vyzkoušely delší štafetový běh
či slalom. Hezky se nám chystají také opičí dráhy, které máme
možnost zakončit klouzačkou, což ocení vždy zejména skupinka těch
nejmenších dětí.
Starší děcka baví vice zase vyšší lavičky, které zařazujeme do dráhy
či skok do písku. Klučičí osazenstvo si libuje, když hodiny zakonču-
jeme možností práce s míčem, kdy
střílejí na branky. Při některých hodi-
nách již bylo i dost teplo, tak jsme
se v průběhu hodin chodili ochlazovat
vodou, což je pak o zábavu vždy,
k radosti rodičů, postaráno. 
Letošní rozloučení se Cvíčem máme
v plánu oproti minulým rokům udělat
na hřišti, kdy chceme využít zázemí
stánku, který v tuto dobu bude
otevřen.

Děkujeme všem dětem za to, že s námi chodí cvičit a všem rodičům
za důvěru a ochotu děti v této aktivitě podpořit. Cvíčo bude opět
spuštěno koncem září – datum bude na plakátkách u školky, školy,
konzumu. Rády přivítáme nové děti a rodičům nabízíme možnost,
přijít se kdykoli na naše hodiny podívat.
Všem přejeme pěkné léto, plné společných zážitků s dětmi, táboráky,
stanování, výlety, pohodu, zmzlinu, … prostě vše, co letní období a
prázdniny nabízí. 

- Krásné dny všem přeje Janča a Ivet

Mladší přípravka U9
Vážení příznivci sportu, a fotbalu zvláště, na úvod mi dovolte pár
čísel. Ke dni, kdy „smolím” tento článek jsme absolvovali 22
tréninků s průměrnou docházkou 10-ti krokodýlků a 2,5 trenéra.

Zda ‑li se jedná o vysoké, nebo nízké číslo, nechám fundovanějším.
Jarní přípravu jsme započali zkraje ledna ve školní tělocvičně, aby-
chom ze sebe vyběhali vánoční cukroví a kapra se salátem. Ačkoliv
se jedná o stísněné prostředí, rozdělením do dvou tréninkových

Po soutěžních
d isc ip l ínách
p r o b ě h l o
vyhodnocení
v každé věkové
kategorii a
o c e n ě n í
za snahu a chuť
sportovat. Děti
kromě výher
o b d r ž e l y

i zmrzlinové kornouty, bez kterých by to snad ani nešlo . K velkému
jásotu dětí (a o něco menšímu rodičů ) se konalo i tradiční fotbalové
utkání rodiče × děti. Jako každoročně to byly nejen fyzicky, ale i emočně
náročné souboje, které „naštěstí” měl pevně v rukách pan rozhodčí .
Děkujeme všem, kteří se jakkoli podíleli na chystání a průběhu letošní
podmořské olympiády – vždy je potřeba dost ochotných lidí, kteří nám
s tím vším pomůžou – ať s vyzvedáváním objednaných cen, obsluhou a
nákupem všeho do stánku, registrací soutěžících vedením družstev, náku-
pem do stánku, malovaním a výrobou všech těch krásných rekvizit, které
odpoledne dětem příjemně zpestří, chystáním disciplín a i konečným
úklidem – všem moc děkujeme, bez vás by tahle tradiční akce prostě
nebyla. Děkujeme také zaměstanacům obce za pomoc při svážení
pomůcek na hraní a soutěže a paním učitelkám z MŠ za pomoc při
výrobě mořských potvůrek. Velký dík také všem rodičům, že byli ochot-

ní přivést své ratolesti a take všem, kteří se přišli prostě jen podívat.
…..no, a tak zase za rok se budeme těšit, že se potkáme a zasoutěžíme
na dětské olympiádě tentokráte ve stylu ....., to bude opět překvapení  .

Výsledky jednotlivých kategorií (ze překlepy ve jménech se omlouvám):
Malíčci – nehodnoceno, první byli všichni  .

Mladší školka – 1. Hondl M. 2. Hrdoňková B. 3. Marková A.
Starší školka – 1. Hubinka M. 2. Marek J. 3. Jireček M.

1. třída – 1. Horčička Š. 2. Točík V. 3. Matoušová M.
2. třída – 1. Klíč J. 2. Brkl M. 3. Klíčová M.
3. třída – 1. Zavřelová A. 2. Radimecký R. 3. Fišarová S.
4. třída – 1. Hubinka F. 2. Meckerle T. 3. Májek F.
5. třída – 1. Klíčová N. 2. Krátký M. 3. Beranová Š.

- Za TJ Sokol Němčice napsala Janča M.



Starší přípravka U11
Vážení čtenáři,
fotbalová sezóna 2022/23 se chýlí ke konci. V jarní části sezóny
jsme odehráli 7 turnajů, z toho 5 jsme jich vyhráli. Na závěrečném
turnaji za účasti všech 12 týmů soutěže jsme skončili šestí.
Přiznávám, že jsme očekávali lepší umístění vzhledem k průběhu
sezóny, ale malou útěchou bylo, že Tom Krejčí byl nejlepším střel-
cem turnaje.
Kluci z našeho týmu, Tobík, Fanda a Tom, si vyzkoušeli zápas
s výběrem svitavského okresu, přičemž Tom je pravidelným účast-
níkem.
Již vyhlížíme další sezónu ve které se 6 kluků ze současného týmu
posune do mladších žáků. A protože minulou sezónu končil v U11
podobný počet kluků, tak v následující sezóně dojde ke spojení a
nově se založí mužstvo mladších žáků U13. Pokud vše půjde dobře
a najde se alespoň jeden člověk do realizačního týmu k dětem, tak
v Němčicích bude na vesnici nevídaný počet kategorií U11, U13,
U15, dorost a muži. Kategorie U9 se zakládat nebude, protože ně-
kteří hráči pomohou doplnit počet v U11, ale děti z této kategorie
budou trénovat a hrát přátelské zápasy.
V předchozím článku jsem zmiňoval, že v týmu máme i děvčata, ta
ovšem dala přednost jiným koníčkům. Proto jsme v týmu měli pouze
kluky a ti, kteří odehráli letošní sezónu a posunují se do mladších
žáků jsou Lukáš Hác, Aleš Kolář, Tomáš Krejčí, František Májek,

Vojtěch Stráník a Matouš Veselý. Chlapci, kteří budou pokračovat
v U11, jsou Tobiáš Mackerle, Viliam Martinec, Robin Radimecký,
Štěpán Krejčí, Šimon Sobotka a Kristián Křikala.
Přes prázdniny si dáme od fotbalu pauzu, čeká nás pouze fotbalový
kemp. V září se rozjede nová sezóna s novým složením týmů, tak
snad budeme pokračovat ve výborných výsledcích.

Hezké prázdniny Vám za U11 přejí F. Veselý a P. Mackerle.

Žáci U15 – postup do TOP4
Do jarní sezóny žáků jsme vstupovali na 1. příčce okresní
soutěže skupiny B s 4 bodovým náskokem na druhou
Borovou. Za podzim jsme nasbírali 8 vítězství, 1 remízu
a 1 prohru. Přestože jsme na sobě pracovali po fyzické
i herní stránce již od 8. ledna na umělé trávě v ČT, herní
projev našeho týmu trochu opadl.
Nejprve jsme dohrávali 4 utkání základní části skupiny B, kde
se nám podařila pouze dvě utkání remizovat 1:1 (Sebranice a Bystré)
a dvě utkání jsme prohráli shodně 1:2 (Borová a Pomezí). Vzhledem
k tomu, že umístění v tabulce rozhodovalo o finálových skupinách,
které dle výsledku měli postoupit do finále A, B, C a D, byl to oprav-
du nervák do poslední minuty zápasů posledního kola.

O vyrovnanosti špičky vypovídá bodový stav, kdy si
Borová došla pro prvenství s 33 body a s 27 body
se seřadila mužstva 2. Němčice, 3. Litomyšl/Čistá a 4.
Bystré. Z druhého místa jsme se tedy dostali do bojů
o přeborníka okresu ve finálové skupině A – Borová,

Němčice, Březová n. S. a Opatov.
Je potřeba říci, že už během dohrávky základní soutěže nás

potkala vážná zranění, která zahýbala herní pohodou podzimních
výkonů. Velkou část zápasů jsme také doslova darovali soupeřům
góly špatnou rozehrávkou, zbrklostí a opuštění týmové hry s cílem
„proderu se sám“. Přesto nadále budeme lpět na kombinační hře,
přestože nás to v žákovské soutěži stojí horší výsledky. Kluby, které
učí hrát „nakopávanou“, tento styl brzo dožene v dorostenecké a
mužské soutěži, popř. se mohou přehlásit do oddílu nohejbalu .

bloků jsme se tam poskládali. Velké poděkování patří vedení školy,
že nám vychází vstříc, ale hlavně za to, že podporuje sport
ve vesnici, děkujeme.
Od dubna trénujeme úterý – pátek na našem hřišti od 16:00
do 17:15, kde si konečně můžeme zahrát naše oblíbené „báčko”.
Nově trénujeme v úterý bez omezení věku svěřence. Vzhledem
k našim pracovním povinnostem je v úterý přítomen pouze jeden
trenér, takže budeme rádi za výpomoc z řad rodičů. A kdo ví, možná
to některého rodiče osloví natolik, že se bude chtít trénování věno-
vat, jako v našem případě 
Během jara jsme dostali tři pozvánky na turnaj 3+0 (tři hráči v poli
bez brankáře). První turnaj v Dolním Újezdě proběhl ještě v hale,
ostatní dva turnaje se už odehrály
venku. Na turnaji v Dolním
Újezdě jsme nasázeli nespočet
branek a na našich svěřencích
byla vidět obrovská chuť do hry.
Na turnaj jsme nominovali
zkušené střelce, kteří nasázeli
nespočet branek. V průběhu tur-
naje nám docházely síly a
na našich borcích bylo vidět, že už
zkrátka nemůžou. Před posledním
zápasem jsme měli pauzu, při
které jsme se posilnili a doplnili
energii. Do zápasu jsme pak vlétli
jako hurikán a góly se to jen
hemžilo.
Pozvánku na následující turnaj

do Litomyšle jsme museli vzhledem k vysoké marodce odmítnout.
Dne 18.5. proběhl turnaj 3+0 u nás na hřišti, kde se sešlo neu-
věřitelných 12 týmů, počasí sice přálo, ale byla „kosa”. K dobrým
výsledkům nás hnala domácí atmosféra o kterou se starali
maminky, tatínkové, babičky a dědečkové. Do zápasu jsme nomi-
novali hráče, pro které to byl vůbec první turnaj a doplnili jsme je
mladšími krokodýlky. Některé týmy, především ty z větších měst,
předváděly velmi organizovanou hru, kde všichni hráči plní pokyny
trenérů. My jsme našim svěřencům naordinovali strategii „všichni
za balónem”. Ačkoliv jsme v některých zápasech dostali „klepec”,
na naší pozitivní energii to nemělo žádný vliv. O to větší radost jsme
měli ze vstřeleného gólu.

Cílem turnaje, ostatně jak jsme
kladli na srdce našim
svěřencům, nebylo počet vstře-
lených branek, ale hlavně radost
ze hry, zkusit někoho obehrát,
zkusit si kličku a pokud je akcič-
ka zakončena gólem, pak je to
třešnička na dortu.
Na závěr bych rád poděkoval
všem za podporu, za výpomoc
během domácího turnaje,
Víťovi a Martině za otevření
bufetu, protože bez párku
v rohlíku by to nebyl pořádnej
turnaj! 

- trénující tatínci
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FO oddíl mužů – úkol splněn!
V předchozích článcích jsme vás informovali o „znovuzrození“ odd-
ílu mužů. Bylo to přesně před rokem v červnu, kdy bylo potřeba
udělat rozhodnutí, zda soutěž přihlásit. Každý z hráčů i realizačního
týmu komunikoval poměrně otevřené „pojďme do toho“, ale rizika
byla velká. Úkol zněl jasně: Čestně dohrát soutěž se zdviženou
hlavou, zapracovat dorostence do mužského fotbalu, nastavit dobrou
partu v kabině a rozkoukat se v soutěži, na kterou nebyl nikdo z nás
fyzicky připraven.
Přestože ve chvíli odevzdání tohoto článku nejsou dohrány poslední
dva zápasy sezóny, můžeme s vysokou pravděpodobností říci „úkol
splněn“!
Se ctí jsme odehráli všechna utkání soutěže, nedošlo k žádným kon-
fliktů ze strany našich hráčů či klubu, do mužského fotbalu jsme
pravidelně nasazovali 5 dorostenců a v kabině panuje velmi dobrá
atmosféra. K dnešku jsme na krásném 5. místě (z 10) a na 4. tým tab-
ulky ztrácíme jeden jediný bod. Postupové příčky nebyly součástí naše-
ho cíle pro nultou sezónu, ale příští rok bychom se o to chtěli pokusit.
Za jaro jsme odmakali 31 tréninků vč. přípravy na umělé trávě v ČT
a odehráli jsme 3 přátelská utkání se soupeři vyšší soutěže. V III.
třídě jsme odehráli k dnešku 11 jarních zápasů se ziskem 19 bodů,
6 vítězství, jedna remíza a 4 porážky a pozitivní skóre 22: 21, čeka-
jí nás ještě zápasy s Třebařovem a Velkými Opatovicemi. Velmi
dobrý pocit máme ze splnění i kabinového cíle pro jaro „pokusit
se potrápit vedoucí týmy tabulky“. To se nám povedlo remízou
s vedoucím celkem Vendolí, s kterým jsme na domácím trávníku
uhráli cennou remízu. Skvěle odehrané utkání bylo i s Čistou (4.
místo), kterou se nám podařilo porazit na jejich hřišti 2:1.
Aby neznělo vše tak růžově, je potřeba si říci, že za těmito výsledky
je spousta organizační i sportovní přípravy a široký kádr hráčů.
Do jarní části nastoupilo 24 mužů + 5 dorostenců, ale pouze 12 z nich
má alespoň 50% docházku. Pokud pomýšlíme na vyšší soutěž,
musíme tato čísla stability docházky zlepšit. Dobrá parta v kabině je
skvělá věc, ale pokud máme předvést kvalitnější hru, musíme

na prvním místě zapracovat na stabilitě docházky = vyrovnané herní
výkony. Bohužel v této uspěchané době to není jednoduché.
Směnování, dojíždění do zaměstnání, dovolené a velká část kabiny
stále studuje vysokou školu. Navíc se nám nevyhnula zranění, která
k fotbalu patří a musí se s nimi počítat. Zajímavostí je věkový rozptyl
našich hráčů. Nejmladší 16 let, nejstarší 50 let, věkový průměr 25 let
nás řadí na první místo pomyslné tabulky jako věkově nejmladší tým
soutěže. Potenciál tedy rozhodně máme skvělý.
Nyní nás čekají poslední dva zápasy, rozlučka se sezónou, hodnocení
uplynulé, ale hlavně plány do nové sezóny 2023/2024.
Děkujeme fanouškům za podporu a doufáme, že si udržíme vaši
přízeň.
Do jarních zápasů nastoupili: Beran Jiří, Borek Roman, Čechlovský
Matyáš, Fikejz David, Gremlica Tobiáš, Hondl Vladimír, Jůza Pavel,
Kohůt Jan, Kopecký Roman, Lipavský Filip, Matoušek Matěj,
Myška Jakub, Nováček Max, Pakosta Jan, Pánik Jiří, Pavliš Lukáš
jun, Rathouz Vojtěch, Sršeň Jakub, Sršeň Tomáš, Starý Tomáš,
Škeřík Ivan, Štarman Ondřej, Trávníček Daniel, Večeřa Daniel,
Večeřa Martin, Veselý Jan, Votřel Michal, Vytlačil Jan, Vytlačil
Tadeáš.

- Za realizační tým a kabinu Lukáš Pavliš

Dále někteří hráči základní sestavy, kterým je tato soutěž určena
(2008+2009) měli výpadky v podobě nastydnutí, rodinných výletů a
dovolených. Z 13 těchto hráčů mělo nadpoloviční docházku 8 kluků.
Velké poděkování pro kluky mladších žáků (2010+2011), kteří
s námi trénují a někteří i nastupují do zápasů. V této skupině máme
10 hráčů (bez 2 hráčů, které jsme za jaro neviděli), nadpoloviční
docházku měli pouze 3 z nich. Zde to respektuji, většina kluků má
obavy nastoupit do zápasů proti starším. Ti, kteří nám pomáhali ale
sbírají cenné zkušenosti a zápasy se staršími hráči je herně posouva-
jí. Ač jsme chtěli pro tyto mladší žáky uspořádat více přáteláků,
podařilo se nám sehrát za jaro alespoň dvě utkání mladších žáků
s Dolním Újezdem, kde si kluci mohli vyzkoušet své herní doved-
nosti proti vrstevníkům. Rozhodně výkonem příjemně překvapili
nejenom nás trenéry, ale předvedený výkon nečekal ani soupeř.
Ale zpět k soutěži starších žáků. Máme odehrané čtyři z šesti
finálových utkání v TOP4, kde jsme do dneška nezískali jediný bod.
Dvakrát jsme o jednu branku podlehli, Opatovu 1:2 a Borové 2:3 a
výrazným výkonem suverénní a skvěle hrající Březové jsme prohráli
0:5. V jednom ze zápasů došlo k hrubému porušení pravidel
soupeřem, přestupek je stále v jednání a my můžeme pouze doufat,
že příslušná komise nezamete provinění pod koberec a bude nám
přiznáno vítězství a 3 body. Jak už jsem zmínil, potkala nás
u klíčových hráčů nepříjemná zranění, která nás citelně oslabila. Je
také potřeba si uvědomit, že hrajeme ve výběru 4 nejlepších týmů,
z celkem 15 klubů okresní soutěže U15. Tady můžeme zapomenout
na slabého soupeře a každá chybička se trestá. Vážím si skvělé party
kluků, u těch 13 hráčů s nadpoloviční docházkou za zodpovědný
přístup.

Ač není herní výkon jara tak oslnivý jako na podzim, musíme zhod-
notit celou sezónu 2022/2023 jako překvapivě dobrou. Ve věku 12-
15 let dochází u mládeže k velkým změnám a je to pro každého je-
dince velmi těžké období nestability, neporozumění a prosazování
sama sebe. Po prázdninách odchází z žáků 7 hráčů ročníku 2008
do oddílu dorostu. Pět z nich už na jaře za dorost nastoupilo, čímž
skvěle přispělo k hodnotám našeho klubu a krokodýlí partě.

Všem hráčům, rodičům a fanouškům velké díky za podporu a těšíme
se na rozlučku se sezónou, kde vše detailněji probereme.

S přáním příjemného léta za realizační tým
Lukáš Pavliš a Jan Stránský


